
	 ALBIN DUZER PHOTO PORTFOLIO
for  

PHA TAD KE BOTANICAL GARDEN
July 2016



Pha Tad Ke, le voyage le plus intégral que j'ai connu.

Un voyage autre part, dans le royaume des rois anciens qui possédèrent ce lieu,

une montagne calée sur la rive droite du Mékong, l'autre rive, celle d'en face...

Une idée d'un jardin hors du temps, de la nature comme artiste absolu,

et qui s'emploierait à la préserver en y présentant sa plus belle face,

car elle y intègre aussi les hommes qui y vivent...

Dans ce jardin j'habitais, protégé des éléments par le teck, le vétiver et le bambou,

et mes jardiniers de voisins m'apprirent beaucoup plus que ce que j'étais venu y chercher,

que la patience est une alliée, que les esprits de la montagne savent tout de nous...

Et le but initial de ce voyage, tenter de percer les secrets des plantes tropicales,

bambous géants, fougères délicates, arbres centenaires et orchidées minuscules,

a vu ces rencontres par bonheur célébrées, mais plus encore...

Luang Prabang, ville royale et magique, par tous ses aspects la plus envoutante

aura désormais et sans doute aucun un nouvel espace,

une fenêtre ouverte sur l'ancien pacte qui liait les hommes et les plantes.
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Pha Tad Ke, the most complete journey I have ever undertaken, 

a journey through another land, through the realm of  the ancient kings who owned this place, 

a mountain set on the right bank of  the Mekong, the other bank, the opposite side...

A notion of  a garden out of  time, of  nature as the absolute artist, 

which will strive to preserve nature by presenting its most beautiful visage, 

because it also embraces the people who live there...

I dwelt in this garden, protected from the elements by the teak, the vetiver, the bamboo. 

And my gardener neighbors taught me much more than the things I had come to learn ,

that patience is an ally, that the spirits of  the mountains know everything about us...

And the initial purpose of  this journey, to pierce the secrets of  tropical plants, giant bamboos, 

delicate ferns, century-old trees and miniscule orchids, 

has seen these encounters blessed by good fortune. But there is more, much more...

Luang Prabang, a royal and magical city, 

the most enchanting in all its facets, will now have a new space, 

a window into the ancient pact that binds humans to plants.

Al b i n Du z e r









































Pha Tad Ke Botanical Garden  •  Photo Portfolios Series

With all our thanks to the artists and writers for their generous contributions,
 

and to all our friends and sponsors who have been at our side since the birth of our project

Pha Tad Ke Botanical Garden

Reception: Ban Wat That
PO Box 959, 06000 Luang Prabang, LAO PDR

Tel: + 856 20 22540999
contact@pha-tad-ke.com

www.pha-tad-ke.com

© 2016, The Artists and Pha Tad Ke Botanical Garden




